



SAMA
Clearing House

مؤسسة النقد العربي السعودي
غرفة المقاصة

Date: H.
..... A.D.

التاريخ : _____
الموافق : _____

Objection Slip

ورقة اعتراض

The Bank cannot accept check/draft No. dated in the amount of for reasons ticked below:

يتعذر على البنك قبول الشيك / السحب رقم وتاريخ / / ١٤٠ هـ بمبلغ للسبب / للأسباب رقم () () () المؤشر عليه أدناه / المؤشر عليها أدناه :

1. () please contact drawer: () no balance is available () balance is not sufficient
2. () Not payable by the bank
3. () account is closed
4. () Drawn against payment instruments not yet collected
5. () Check: () suspended () no previous arrangements were made to authorize payment
6. () Drawer signature: () missing () does not match
7. () Drawer full signature on changes requested
8. () Not drawn in SR and value not quoted in SR (as per article 107 of the Commercial Papers Law)
9. () Endorsement irregular
10. () Clearing house stamp () is required () must be cancelled
11. () Check / draft () non-transferable () non-endorseable
12. () Amount () in letters different from figures () required
13. () Writing of check irregular
14. () Check / draft () distorted () damaged () torn up () to be changed
15. () Bank guarantee for endorsement is required
16. () Endorsement date presented in violation of article (20) of the Commercial Papers Law.
17. () Check date () old () required
18. () Signature : () payee () not matching () not clear () not complete () missing
Signatures endorsee () not matching () not clear () not complete () missing
19. ()
20. ()

- ١ - () يرجى مراجعة الساحب : () لعدم وجود رصيد، () لعدم كفاية الرصيد .
- ٢ - () غير قابل للدفع من قبل هذا البنك .
- ٣ - () الحساب مقفل .
- ٤ - () مسحوب مقابل وسائل دفع لم تحصل بعد .
- ٥ - () الشيك : () موقوف الدفع، () لم تجر ترتيبات سابقة تجيز دفعه .
- ٦ - () توقيع الساحب : () غير موجود، () غير مطابق .
- ٧ - () يطلب توقيع الساحب كاملاً على التغيير .
- ٨ - () غير مسحوب بالريال ولم تحدد قيمته بالريال (المادة ١٠٧ من نظام الأوراق التجارية) .
- ٩ - () التسطير غير نظامي .
- ١٠ - () ختم المقاصة : () مطلوب، () يجب إلغاؤه .
- ١١ - () الشيك / السحب : () غير قابل للتحويل، () غير قابل للتظهير .
- ١٢ - () المبلغ : () بالحروف يختلف عما هو بالأرقام، () مطلوب .
- ١٣ - () تحرير الشيك غير نظامي .
- ١٤ - () الشيك / السحب : () مشوه، () تالف، () ممزق، () مطلوب تغييره .
- ١٥ - () تطلب كفالة البنك على صحة التظهير .
- ١٦ - () جرى تقديم تاريخ التظهير خلافاً للمادة (٢٠) من نظام الأوراق التجارية .
- ١٧ - () تاريخ الشيك : () قديم، () مطلوب .
- ١٨ - () توقيع : () المدفوع له : () غير مطابق، () غير واضح، () غير كامل، () غير موجود .
- المظهر له : () غير مطابق، () غير واضح، () غير كامل، () غير موجود .
- ١٩ - ()
- ٢٠ - ()

Stamp

Authorized Signature.

المفوضون بالتوقيع

الختم الرسمي